

# 國立中興大學教學大綱

## 社會領域－商業與管理學群（核心素養－反思創新）

<b>課程名稱</b> (course name)	企業創新 Enterprise Innovation				
<b>開課系所班級</b> (dept. & year)	通識教育中心	<b>學分</b> (credits)	1	<b>規劃教師</b> (teacher)	行銷系 李宗儒
<b>課程類別</b> (course type)	必修	<b>授課語言</b> (language)	中文或英文	<b>開課學期</b> (semester)	上或下
<b>課程簡述</b> (course description)	<p>本課程帶領學生認識企業創新之內涵與重要性，並介紹 3 個創新工具：「IoT」、「商業模式圖 (Business Model Canvas)」、「Porter 的價值鏈模型」。「IoT」連結時下蓬勃發展的智慧農業領域，而「商業模式圖」與「價值鏈模型」則是企業創新時重要的分析方式。本課程也透過邀請實務界人士演講，以及個案的分析與報告，讓學生對於企業創新實務方面的狀況有更深入的體認與了解。</p> <p>This course will lead students to understand the content and importance of enterprise innovation, and introduce three tools for innovation: "IoT", "Business Model Canvas", and "Porter's Value Chain Model".</p> <p>"IoT" is applied to smart agriculture, which is the booming field recently. "Business Model Map" and "Value Chain Model" are important analysis methods of innovation for enterprises. Furthermore, This course will invite a practitioner to give a lecture. The students will be asked to write a case and give an oral presentation, so that they can have a deeper understanding of enterprise innovation during practicing.</p>				
<b>先修課程</b> (prerequisites)	無				
<b>課程目標與核心能力關聯配比(%)</b> (relevance of course objectives and core learning outcomes)					
<b>課程目標</b>	<b>course objectives</b>			<b>核心能力</b> core learning outcomes	<b>配比</b> 合計 100%
1. 了解企業創新的重要性。 2. 學習如何用 IoT、商業模式圖、價值鏈模型等創新工具。 3. 撰寫個案，以實際應用創新工具。	1. Understand the importance of enterprise innovation. 2. Learn how to use the three tools: IoT, Business Model Canvas, and value Chain Model. 3. Write a case to apply the three tools for innovation in practice.			人文素養 科學素養 溝通能力 創新能力 國際視野 社會關懷	20% 0% 30% 50% 0% 0%

<b>課程目標之教學方法與評量方法 (teaching and assessment methods for course objectives)</b>	
<b>教學方法 (teaching methods)</b>	<b>學習評量方式 (evaluation)</b>
習作 其他 講授	書面報告 口頭報告 作業
<b>授課內容 (單元名稱與內容、習作 / 考試進度、備註) (course content and homework / tests schedule)</b>	
<p>課程單元「IoT:智慧農業的發展與應用」(4小時): IoT 簡介、智慧農業介紹、應用案例說明  課程單元「商業模式圖」(4小時): 九宮格介紹、企業商業模式介紹  課程單元「價值鏈模型」(3小時): 價值鏈介紹、價值鏈模型應用實例說明  企業演講(1小時)  學生報告(6小時)</p> <p>共 18 小時</p>	
<b>教科書與參考書目 (書名、作者、書局、代理商、說明) (textbook &amp; other references)</b>	
<p>李宗儒，2020，創業管理理論與實務 Entrepreneurial Management-非知不可的幸福創業方程式，第四版，新北市，全華圖書。</p>	
<b>課程教材 (教師個人網址請列在本校內之網址) (teaching aids &amp; teacher's website)</b>	
<p>另行公告</p>	
<b>課程輔導時間 (office hours)</b>	
<p>另行公告</p>	